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Vážení občané, 

nelze se úplně jednoduše oprostit od myšlenek na covid, který nás provází současnými dny. 

Ať se podíváme kamkoliv, všude se píše a řeší covid. Vir dnešních dnů zaplavuje všechna 

média, politiky, reportáže, ale především lékaře a zdravotní personál, který se stará 

o nemocné. Doslova se neseme na covidové vlně a nějak se nám nedaří tu vlnu porazit. A je 

úplně jedno, jestli jsme nebo nejsme dobrými plavci. Stále ovšem věřím, že ji překonáme 

a neutopíme se v ní. Jako jedna z mnohých, i já čtu a sleduji informace o nákaze, která 

zaplavila celý svět. Z každého článku nebo vyjádření odborníků a politiků si něco vezmu. 

Nesleduji jen ta vyjádření, která považují covid za obrovskou hrozbu a momentální metlu 

celého lidstva. Zajímá mě i ta vyjádření, která mírní strach a pandemii nepovažují za to, co 

nám je ve většině předkládáno. O to těžší je udělat si obrázek o tom, čemu tedy máme věřit. 

V konečném důsledku svých úvah vždycky dojdu k názoru, že člověk je osobnost, která je 

jedinečná, nestejná, a hlavně každý z nás je originál do posledního detailu. Ať se nám to líbí 

nebo ne, je to prostě tak. Nevím, jak daleko je výzkum našich klonů, ale reálně tady zatím 

žádný takový lidský klon nemáme. Proto je potřeba držet se toho, že jsme prostě každý 

opravdu neopakovatelná bytost. V této chvíli se nejvíce upínám k našim lékařům 

a zdravotníkům, kteří stojí v první linii a starají se o nemocné. Ti jsou pro mě hrdinové 

každodenního dne. Nemají čas a ani sílu řešit, dohady a domněnky nás ostatních. Asi je 

neoddiskutovatelné, že tito lidé prostě zachraňují životy. Je úplně fuk, jestli těm, kteří zemřou 

s covidem, na covid nebo na jiné selhání lidského organismu. Všichni jsme se dostali do sakra 

horkého kotle, kde to dnes a denně vře. Ať už protesty proti vládním opatřením, opozičním 

názorům našich politiků, výkřiků laiků, kteří by všechno dělali jinak a samozřejmě lépe, 

uklidňujícím informacím, že není tak zle, jak nám je předkládáno, a v neposlední řadě vnímám 

a cítím boj o moc, o prosazení se v jakémkoliv názoru. Když to shrneme, troufnu si říct, 

že nikdo neví, co bychom teď měli dělat. A jestli někdo takový je, nechť se přihlásí, budeme ho 

nosit na rukách. Dodržuji všechna vládní opatření, nosím roušku, dodržuji přísnou hygienu, 

která se nedá dodržovat stoprocentně. Nic totiž není stoprocentní. Patřím do té části lidské 

populace, která se k těmto krokům přiklání. Nějak mi na té misce vah převažuje, že se těmito 

opatřeními třeba covidu vyhnu. Považuji ho za vir, který není přirovnatelný k chřipce, a mám 

z něj respekt. Nehádám se a neviním ostatní z toho, že mají jiný názor. Protože třeba zrovna 

jim ta miska vah ukazuje jiný pohled, jiné hledisko na danou věc. Občas se i zasměju vtipům, 

které kolují na sociálních sítích nebo internetu a říkám si, jaký jsme národ „fiškusů“, kteří 

dokáží během krátké chvíle vymyslet a okamžitě vtipem reagovat na situace, které se teď dějí 

a někdy jsou opravdu bizarní. Škoda, že nejsme takoví „fiškusové“, kteří by zastavili ten vir, 

který si v klidu putuje celým světem a celý svět se ho podle vyjádření spíše bojí, než že by ho 

podceňoval a zlehčoval. Je mi nelehko, když čtu příběhy těch, kteří přišli o práci, o svou 

živnost a nevědí, co bude dál. Nesouhlasím s vyjádřením našeho prezidenta, že měli mít 

našetřeno a ten, kdo to nezvládl, ať jde z kola ven. Pan prezident nám nepředvedl, jak se to 

tedy dělá – našetřit si a vydržet již druhé kolo, kdy by mu byla zavřena živnost, přičemž by byl 

dobrým hospodářem, pracoval, splácel úvěr, který by si vzal na rekonstrukci své restaurace 

a pokorně a v klidu by teď přijímal to, že se v podstatě žene do dluhů a osobní bídy. Okruh 

restaurací je jen výběrem, živností, které zkrachují, je mnohem více.   

Na co bych tedy chtěla apelovat a o co poprosit. Prosím Vás, nestěžujte práci lékařům 

a zdravotníkům, prodavačkám, záchranným složkám a všem těm, kteří se v této nelehké době 

o nás starají. Starají se o nemocné, a to v některých nemocnicích na pokraji svých sil 

v šílených podmínkách. Zabaleni do ochranných skafandrů, štítů a rukavic. S nepochybností, 

že pracovat v tomto obleku musí být nesmírně náročné. Nikdo z nás, kdo si myslí, že covid 

je jen nafouknutá bublina by jistě ošetřovat nemocné bez těchto ochranných pomůcek nešel. 

Obdiv patří i těm, kteří po celou dobu, v podstatě od jara nepřetržitě pracují. A to jsou ti, kteří 

se s námi dnes a denně potkávají při nákupu. Prodavačky a prodavači. Uznání zaslouží 

i učitelé, kteří se dle mého názoru velmi profesionálně ujali úlohy distanční výuky a snaží se 

i v těchto velmi provizorních podmínkách vzdělávat naše děti. Ten, kdo se jejich on-line výuce 

vysmívá a přepisuje dlouhosáhlé texty na sociálních sítích o tom, jak taková výuka vypadá, 



neví, o čem píše. Může si to jít vyzkoušet a poté se zase třeba budeme vysmívat my. I když MY, 

kdo to je MY? Ty? Vy? Oni taky? Opravdu i tito? Tak to je moc fajn, protože MY se vysmívat 

nebudeme. K výsměchu to totiž vůbec není. Rodiče žáků prvních a druhých tříd, před Vámi 

klobouk dolů. Jako slepí k houslím jste přišli i Vy k nelehkému úkolu, kdy pomáháte svým 

dětem se distančně učit. Všem těmto patří velký dík a uznání. A co jsem myslela tím ztížením 

jejich práce? Demonstrace fotbalových fanoušků za jejich práva, která nejsou v této době 

vůbec prioritní. Demonstrace proti nařízením vlády, se kterými řada nesouhlasí, chápu, ale 

teď na to není vhodná doba. Bojkot nošení roušek kvůli odlišnému názoru. Prosazování si 

svých práv na úkor těch, kteří naopak nebojkotují a ze vše sil se snaží pomoci. Nevědí, kde 

mají pomáhat dřív. Jestli v nemocnici nebo na ulici při demonstraci, ze které vzejde řada 

zraněných.  

Nezapomeňme na chvíle a dny, kdy bylo krásně, a to nejen proto, že nádherně svítilo slunce… 

Ty chvíle zase přijdou, ale ne bez soudržnosti nás všech.  

V dalších podzimních dnech Vám všem přeji hlavně hodně štěstí. Hned po něm hodně zdraví. 

Bez notné dávky štěstí to zdraví ne každý z nás má. A pak Vám také přeji, aby Vám každý den 

přinesl alespoň malinkou radost, pokud na ty velké nebude prostor.  
 

Marcela Novotná 

  starostka obce 

 

                       ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Následující konání veřejného zasedání Zastupitelstva obce bude dle zákona 

o obcích oznámeno elektronicky na webových stránkách, fyzicky na úřední 

desce a plakátovacích plochách. 

 

                                                         VOLBY 
2 a 3. října se konaly volby do zastupitelstev krajů a do třetiny Senátu. 

Nad očekávání nebyla celorepubliková volební účast až tak nízká, přestože 

podmínky vzhledem ke koronaviru ztížené.  

 

Výsledky přinášíme níže: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Velké poděkování patří volební komisi, která zasedala po dva víkendy. A právě proto, že se 

v našem obvodu konaly i volby senátní, které byly dvoukolové. Děkuji jim za to, že zvládla 

volby ve velmi ztížených podmínkách.  Za neustálého doprovodu opakovaného dezinfikování 

prostor, ochranných roušek a rukavic. Volby proběhly bez větších problémů kromě 

nedisciplinovanosti některých voličů. Komise odpovídala za vše, včetně přísných hygienických 

opatření podle nařízení vlády. Pokud by totiž přišla kontrola, zaplatila by komise pokutu, a to 

ze svých osobních finančních prostředků. Byly zbytečné obstrukce kolem nasazení roušky, 

když volič nepředložil platné lékařské potvrzení – volič nemůže kvůli zdravotním obtížím volit 

v roušce. Takže se veškerá zodpovědnost převedla na komisi, to je opravdu hrdinství. 

 

Výsledky hlasování – Obec Nový Oldřichov  
1 okrsek, voliči v seznamu 623, vydané obálky 230, volební účast 36,92%, platné 

hlasy 228 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



         

 

FOTBAL S ARSENALEM 
Podzimní sezónu hraje naše mužstvo mimo jiné i s Arsenalem Česká Lípa, ve kterém hrají 

divizní hráči proti hráčům našim.  A tak se naši hoši vydali na zápas do České Lípy. Na každý 

zápas mají být nominováni tři rozhodčí. Nikdy se nestalo, aby k nám na zápas přijeli tři 

rozhodčí. Dříve si klub musel platit rozhodčí sám ze svých prostředků, nyní je platí fotbalová 

asociace. Když je platil klub, vždy přijeli tři rozhodčí, když je platí asociace, pošle jednoho, a 

když se zadaří maximálně dva. A jejda, přijedete na zápas do České Lípy, kde jsou v plné 

polní připraveni tři rozhodčí. Abych nezapomněla, i s fotografem. Proti našim hráčům stojí 

čtyři divizní, protože to prostě pravidla připouští. Přestože je to nemorální a neetické. Ale což, 

naši hoši jsou tohoto názoru: „když hraješ proti výborným, snažíš se nadoraz, 

když hraješ proti slabším, hraješ bramboračku i s houbami.“ Urovnat 

trávníček od drnů k pokutovému kopu proti nám, musel rozhodčí. Přece by 

se hoši z Arsenálu neobtěžovali. Jak je to úsměvné. Co je ale na přes 

…tak asi pusu, protože se veřejně nemůžeme sprostě vyjadřovat, tak je to, 

když divizní hráči začnou našim hochům nadávat, že jsou vidláci. Jejich 

vedoucí nepodá ruku našemu vedoucímu, hráči jakbysmet, protože oni jsou 

přece Arsenál. Tak to nám to v tom fotbale teda pěkně chodí. To se tedy moc dlouholetým 

funkcionářům, kteří stojí v čele okresního fotbalu, nepovedlo. Možná by bylo lepší, kdyby 

na zápas s Arsenalem poslali rozhodčího jednoho a nám by poskytli alespoň malou finanční 

solidární výpomoc při oplocení hřiště. Oni totiž ti vidláci s oplocením významně pomohli 

a ušetřili obci nemalé peníze.  

 



ADVENT A ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMKU  
Přípravy na adventní neděli byly kvůli situaci kolem koronaviru pozastaveny. Chystali jsme 

advent v omezeném režimu. Vzhledem k rozhodnutí vlády a prodloužení nouzového stavu do 3. 

prosince advent zahájit nemůžeme. Stromeček se ale rozsvítí a bude nám předvánoční dny 

v obci zdobit.  

 

 

 

 

NOVOBORSKO 
Tentokrát se jednání svazku obcí Novoborska konalo ve Cvikově, v hotelu 

Sever. Na programu jednání bylo rozpočtové opatření, podání informací 

o souhrnné zprávě o potřebách obcí v sociální oblasti. Dalším bodem 

programu byly informace o projektech v rámci svazku. Jedná se o projekty 

revitalizace zeleně a prevence vzniku biologicky rozložitelného odpadu 

(kompostéry). V průběhu léta byl podán projekt na pořízení kompostérů. Projekt v této chvíli 

prochází hodnocením a byly již sděleny požadavky na doplnění a úpravu žádosti kvůli 

nastaveným indikátorům.   

Letos opět proběhlo společné financování sociálních služeb v rámci Svazku i přes nepříznivou 

finanční situaci z důvodu koronaviru. Všechny procesy byly posunuty, takže výplata příspěvků 

poskytovatelům se uskutečnila až v červenci.  

 

LIPOVÉ ALEJE 
Obec zadala odborné firmě prořez lipové aleje na hřbitově a u kostela. 

Naposledy se lípy na hřbitově prořezávaly v roce 2016 a už to bylo potřeba 

znovu. Přestože jsou lípy historické, pořád se mají k světu a vždy pěkně 

obrostou. Alej u kostela nebyla upravována od výsadby ještě vůbec.  

A výsadba proběhla v roce 2012. Nyní je potřeba koruny lip také upravit.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



KONTEJNER NA BIOODPAD, JEDLÉ TUKY A OLEJE 
Kontejner na bioodpad je umístěn v bývalé sběrně. Končí období, kdy bylo možné biologicky 

rozložitelný odpad ukládat do kontejneru každou sobotu od 9h – 11h. 

Od 1. listopadu do 31. března je možné bioodpad odkládat vždy ve středu 

od 9h – 11h. Stejný režim platí pro jedlé tuky a oleje. 

 

                                              DOTACE 
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlásilo výzvy na podání žádostí o dotaci 

z programu podpory obnovy a rozvoje venkova v těchto dotačních titulech:   

 

 

1. Podpora obnovy sportovní infrastruktury  

- zde by obec chtěla podat žádost o dotaci na oplocení fotbalového hřiště, výměnu střídaček 

na fotbalovém hřišti, opravu komína na kabinách, protažení střechy kabin 

 

2. Rekonstrukce a přestavba veřejných budov  

- zde by obec chtěla podat žádost o dotaci na opravu střechy budovy školy, kterou nezvládla 

firma Szabo a nadělala víc škody než užitku 

Pozn. Firmě Szabo nebylo zaplaceno. Současnou provizorní opravu provedl Jindřich Müller 

se svým kolegou a my za tuto opravu velice děkujeme.  

 

                                  ŠKOLSKÁ RADA 
13. října se konalo jednání Školské rady. Na programu jednání bylo 

schválení Výroční zprávy o činnosti školy za rok 2019/2019, schválení 

rozpočtu na rok 2021, požadavek školy na zakoupení keramické pece 

a závěrem jednání bylo diskutováno o distančním vzdělávání žáků podle 

nařízení vlády v souvislosti s onemocněním covid 19. Keramická pec by byla moc fajn pro 

zájmový kroužek keramiky, který ve škole funguje a dětem se moc líbí. Distanční výuka je 

velmi náročná na přípravu a přímou realizaci, ale podle sdělení ředitelky školy se dětem moc 

líbí. A to je fajn 😊 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



PROJEKTOVÁ DOKUMENTACE NA OPRAVU HASIČSKÉHO MUZEA 
Obec začala řešit projektovou dokumentaci na opravu hasičského muzea. Spojila 

se s Euroregionem Nisa kvůli možné dotaci na projektovou dokumentaci, která se 

pohybuje ve finančním rámci 200 – 300 tis. Kč. Dále řešíme, zda ji necháme zpracovat 

na etapy, přičemž i etapově by probíhala rekonstrukce muzea. Vzhledem k tomu, že není 

prozatím otevřené programovací období, které by poskytlo možnost dotačního financování 

v tak vysokém podílu, že by bylo přijatelně financovatelné i ze strany rozpočtu obce, jeví se 

jako lepší možnost rekonstrukci provádět na etapy. Uvidíme, jaké získáme další informace.  

              

            DUŠIČKY - PAMÁTKA ZESNULÝCH 
Podzim se pomalu převrací do zimy, na stromech už není skoro žádné listí 

a po ránu můžeme vidět jinovatku. Blíží se druhý listopadový den, Památka 

zesnulých, lidově označovaný jako dušičky. Hřbitovy se začínají zaplňovat 

květinami a věnci. První listopadový víkend se ponese v duchu památky 

zesnulých. Nezapomeňme na své blízké, kteří už mezi námi nejsou. Položení 

květiny a zapálení svíčky je pietní akt, jímž každoročně tento rok dáme svým blízkým, kteří nás 

navždy opustili, najevo, že na ně myslíme. 

 

ČEZ – VYPNUTÍ ELEKTRICKÉHO PROUDU – PROŘEZ STROMU  
 

10.11. 2020 od 7:30 do 15:30 dojde k vypnutí elektrického proudu v těchto 

domácnostech: 

         

Nový Oldřichov - Mistrovice, okres Česká Lípa 

Mistrovice 

2, 8, 41, 48, 71, 72  97, 98, 100, 105, 106, 107, 110, 115, 141, 146, 147, 151, 152, 154, 155, 1

56, 157, 218, 221, 223, 224, 227, 233, 234, 236, 241, 242, 243, 244, č. 26, parc. 

č.266/1, parc. č. 101,132, 167E, 227U, E119, E150, E239, E240, E69 

K vypnutí elektrického proudu dojde z důvodu prořezu stromu u pumpy, naproti hasičskému 

muzeu. Jasan je vzrostlý, zasahuje do drátů elektrického napětí, padají z něj větve na 

komunikaci a může dojít k nebezpečným situacím.  

 

Dále informujeme, že je možné si bezplatně aktivovat zasílání emailů o plánovaných 

odstávkách a SMS s předpokládanou dobou odstranění nahlášené poruchy. Toto je možné na 

webové stránce cezdistribuce.cz 

 

 

                ZÁKLADNÍ ÚDAJE O ZIMNÍ ÚDRŽBĚ 
Zimní údržba silnic I., II. a III. tříd v Libereckém kraji v zimním období 2020 – 

2021 bude probíhat téměř ve stejném rozsahu, a stejnými technologiemi tak, 

jak tomu bylo v loňském roce. Telefonický kontakt na dispečerskou službu 

v celém Libereckém kraji pro silnice I., II. a III. třídy je 777 511 255. 
Výjimkou jsou silnice I. třídy v okrese Jablonec a Liberec – telefonický kontakt 731 601 229.  

Krajské operační středisko Policie České republiky pro Liberecký kraj:  

Tel.: 974462001, mobil: 725 073 211, email: krpl.ios@pcr.cz 

Krajské operační informační středisko Hasičského záchranného sboru Libereckého kraje:  

Tel.: 950 471 100, 950 471 101, email: hzslk@hzslk.cz  

mailto:krpl.ios@pcr.cz
mailto:hzslk@hzslk.cz


Jak funguje škola v době coronaviru 
Chtěla bych vás seznámit, jak fungujeme v této podivné době, kdy již podruhé za kalendářní rok je školství 
uzavřeno v důsledku coronavirové nákazy. Školka naštěstí ještě v provozu je.  
Základní rozdíl oproti jaru je ten, že distanční vzdělávání je uvedeno v novelizaci školského zákona jako povinné. 
Naše škola nakoupila v lednu z tzv. šablon 10 nových notebooků, v září jsme dostali 55 000 Kč na další ICT 
vybavení. Podařilo se nám nakoupit dalších 6 notebooků v situaci, kdy na trhu nebylo téměř nic k dispozici, 
protože všechny školy nakupovaly. Spolu se staršími notebooky k interaktivním tabulím jsme tak dali 
dohromady celkem slušné ICT vybavení, vzhledem k velikosti naší školičky. Když bylo vyhlášeno uzavření škol, 
tak jsme mohli vypůjčit dětem 17 zařízení. Musím poděkovat paní učitelce Marečkové a Mrňákové, které celý 
poslední školní den s dětmi instalovaly do všech notebooků program Teams, který nám umožňuje online výuku. 
Od 14. října tedy učíme po „týmsech“. Děti mají přesný rozvrh a každý den pravidelné vyučování hlavních 
předmětů. Každá taková učební schůzka trvá 20 minut, následuje 10minutová přestávka a pak další předmět. 
Učíme každý ročník zvlášť, takže „jedeme“ od 8 do cca 12 hodin nepřetržitě.  
Pro učitelky je fajn, že mohou probrat s dětmi učivo vlastně naživo, nemusíme, jako na jaře, vypisovat každý 
den sáhodlouhé návody.  Pro děti je fajn, že neztratí úplně kontakt se svými kamarády, mohou se společně 
setkávat i o přestávkách a občas při nich pěkně zlobí, stejně tak, jako v běžném školním provozu. Pak 
se přihlásím já, děti to vidí a ještě než mi naskočí obraz, slyším, úplně stejně jako když vcházím do třídy, pozor 
už je tady.  
U 1., 2. a 3. ročníku se společné vyučování ještě neobejde bez 
pomoci rodičů, za to jim velmi děkuji. Starší děti, to už zvládnou 
samostatně. 
V hodině prvouky jsme měli dálkově se třeťáčky i besedu s paní 
starostkou. Každý rok v říjnu v rámci tématu Naše obec chodíme 
na  besedu na úřad a vždy se nám tam moc líbí. Letos prohlásila paní 
starostka, že nás koronavirus nezastaví, přišla do školy a s třeťačky se 
spojila online. A bylo to fajn a i s malým domácím úkolem.  
Přes tato pozitiva je ovšem školní rok v této podobě smutný, 
nemůžeme dokončit náš plavecký výcvik, nemůžeme udělat tradiční 
podzimní akce s Unií rodičů – Stezku odvahy, Halloweenské spaní ve 
CVAKu.  Nenacvičujeme na adventní rozsvěcení vánočního stromu, 
asi nám nepřijde do školy Mikuláš s čerty a zřejmě přijdeme i o 
prosincový maškarní karneval, besídku pro seniory a krmení zvířátek.  
Doufáme, že se do škol vrátíme alespoň v průběhu listopadu. Zatím 
chystáme alespoň online projektový Halloweenský den na 2. 
listopadu. 
Tak nám držte palce, ať se vše v dobré obrátí. A my držíme palce všem ostatním a všem přejeme to 
nejdůležitější v dalších týdnech: ZDRAVÍ 

                                                       Mgr. et Mgr. Pavlína Burdová 
 

 
DROBEK Z KNIHOVNY 

Po prodeji mistrovického statku Kinským v roce 1764 byly Mistrovice připojeny 

k českokamenickému panství. Kníže FRANTIŠEK OLDŘICH KINSKÝ dokončil 

parcelaci celého dvora a vznikající osada dostala jméno OLDŘICHOV 

(ULLRICHSTHAL). Některé hospodářské budovy (č.p. 3) koupil Hieronymus Fritsche, zámek (č.p. 1) 

koupil brusič skla Johan Josef Fritsche – oba budovy rozebrali a upravili si vlastní chalupy či materiál 

prodali.  

Oldřichov měl vlastního rychtáře, samostatnou pozemkovou knihu,  roce 1787 měl 75 popisných čísel 

– Mistrovice 95. V roce 1833 měl Oldřichov 89 čísel a 613 obyvatel a Mistrovice 117 čísel a  854 

obyvatel. Záznamy o správě obcí před rokem 1849 nejsou k nalezení. 

Z naší krásné knihy KDYSI MISTROVICE, DNES NOVÝ OLDŘICHOV pro vás vybrala 

                                                                                            Irena Pokorná, knihovnice 



 

          

V měsíci LISTOPADU významná jubilea slaví: 

    
Šulek Ladislav                    80 let             

                                   

                             

 

 

                      Srdečně blahopřejeme 

 

 

 

Kontaktní údaje obecního úřadu 

telefon:  487 767 220                                mobil -  starostka obce:    724 181 525 

       mobil – místostarostka obce:  736 753 752 

  mobil – administrativa obce:  730 145 208 

 

www stránky: www.obecnovyoldrichov.cz               e-mail: uradoldrichov@seznam.cz  

ID datové schránky: kgfaudp 

 

úřední hodiny úřadu: PO a ST 08,00 hod. - 11,30 hod. a 12,30 hod. – 17,00 hod. 

v ostatních dnech po předchozí telefonické dohodě 

 

bankovní spojení: 0903288359/0800 ČS, a.s. Česká Lípa 
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